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Vlada Federacije BiH uvažila prijedlog Grada Orašja i donijela Odluku o 
izuzimanju rada nedjeljom

Prodajni prostori odnosno trgovine na području grada Orašja moći će raditi nedjeljom i blagd-
anima, odlučila je Vlada Federacije BiH na prijedlog Grada Orašja. Gradsko vijeće Orašje je 
na svojoj sjednici 27.11.2024. godine usvojilo Odluku o prijedlogu radnog vremena prodajnih 
objekata na teritoriju grada Orašja kojom se predlaže Vladi Federacije BiH da prodajne objekte 
na teritoriju grada Orašja izuzme od odredbi članka 18. Zakona o unutarnjoj trgovini odnosno 
da trgovine na području grada Orašja mogu raditi nedjeljom i blagdanima. Federalna Vlada 
udovoljila je Gradu Orašju na svojoj sjednici 19.12.2024. godine što znači da oni prodajni ob-

jekti koji to žele mogu raditi nedjeljom, ali ne moraju. 
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 15.065.000,00 KM
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Gradsko vijeće

Gradsko vijeće predložilo Vladi Federacije da trgovine na području grada 
Orašja mogu raditi nedjeljom

Novi saziv Gradskog vijeća Orašje održao je 
svoju drugu sjednicu 27.11.2024. godine 

u Vijećnici Omladinskog doma s usvojenim 
dnevnim redom od 12 točaka. Prvo su rasprav-
ljali o Izvješću o izvršenju Proračuna Grada 
Orašja za prvih šest mjeseci 2024. godine, 
kao i o Izvješću o utrošku pričuve za prvih šest 
mjeseci 2024. godine. I jedno i drugo izvješće 
je usvojeno kao i ono o izvršenju Proračuna 
Grada Orašja u prvih devet mjeseci ove godine. 
Nacrt Proračuna Grada Orašja za 2025. godinu 
predviđa Proračun u iznosu od 13.575.000,00 
KM i usvojen je kao dobra osnova za prijed-

log Proračuna, a nakon što se provode javna 
rasprava. Zaključkom je usvojen i nacrt Odluke 
o izvršavanju Proračuna za narednu godinu. 

Rasprava je vođena o prijedlogu Odluke o pri-
jedlogu radnog vremena prodajnih objekata 

na teritoriju grada Orašja kojom se predlaže Vla-
di Federacije BiH da prodajne objekte na teri-
toriju grada Orašja izuzme od odredbi članka 18. 
Zakona o unutarnjoj trgovini odnosno da trgo-
vine na području grada Orašja mogu raditi ned-
jeljom. U obrazloženju Odluke je između ostalog 

navedeno da Grad Orašje ima specifičan zem-
ljopisni položaj unutar Federacije BiH. Izoliran 
je – odnosno teritorijalno je izdvojen od ostalih 
dijelova Federacije BiH kojoj pripada, te se nal-
azi u „okruženju“ i izravno graniči s Republikom 
Srpskom, Brčko distriktom i Republikom Hrvat-
skom. Primjena Zakona o unutrašnjoj trgovini, 
jedino Grad Orašje, odnosno njegove poslovne 
subjekte, dovodi u neravnopravan položaj. Na 
teritoriju grada Orašja nalazi se jedan od na-
jfrekventnijih graničnih prijelaza u BiH čija se 
posebnost ogleda u značajnom prometu ljudi i 
roba u graničnoj i pograničnoj zoni unutar grada 

Orašja. Uzimajući u obzir prednosti zemljopis-
nog položaja grada Orašja te poduzetničkoj in-
icijativi došlo je do značajnog razvoja djelatnosti 
trgovine kao jedne od najznačajnijih gospodar-
skih grana koja doprinosi razvoju, zaposlenosti 
te opstojnosti lokalnog stanovništva na području 
teritorija grada Orašja. To se posebno ogleda 
u činjenici da značajan broj korisnika usluga u 
oblasti trgovine čine potrošači, kupci, te turisti 
– izletnici - jednodnevni gosti na teritoriju grada 
Orašja s područja susjedne Republike Hrvatske 
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sa značajnim učešćem u ostvarenom prihodu kod 
gospodarskih subjekata koji obavljaju djelatnost 
u oblasti trgovine pa i ostalih uslužnih djelatnosti 
povezanih sa trgovinom kao što je ugostiteljstvo 
i turizam. Zabrana rada nedjeljom, procijenjeno 
je da će na području grada Orašja rezultirati 
značajnim problemima u poslovanju gospodar-
skih subjekata u oblasti trgovine te će doći do 

pada prihoda i zaposlenosti što će za posljedicu 
imati i umanjenje prihoda u proračunu Grada 
Orašja po osnovu uplata poreza na dohodak, 
te ostalih javnih prihoda, dok će se kod susjeda 
iz okruženja, dogoditi upravo suprotno, porast 
će prihodi i zaposlenost. S ciljem zadržavanja 
gospodarske aktivnosti te održavanja stabilnog 
poslovanja, zadržavanja zaposlenosti te opsto-
jnosti stanovništva kao i perspektive razvoja na 
teritoriju grada Orašja Gradsko vijeće Orašje 
podržalo je prijedlog Odluke kojom se dozvoljava 

rad nedjeljom. Da bi se to dogodilo, Vlada Fed-
eracije BiH mora dati suglasnost na ovu Odluku 
Gradskog vijeća i tek onda prodajni objekti mogu, 
a ne moraju ako to ne žele, raditi nedjeljom. 

S jednim člankom izmijenjena je već ranije 
donesena Odluka o upisu prava vlasništva 

u korist Grada Orašja, a rješenjem o razrješenju 
Malik Tvica iz Orašja na osobni zahtjev riješen 

je dužnosti člana Nadzornog odbora Javnog 
poduzeća Radiopostaja Orašje, dok je Đurđica 
Nedić iz Ugljare razrješena dužnosti člana 
Školskog odbora Osnovne škole Antuna Gustava 
Matoša Vidovice zbog zasnivanja radnog odno-
sa u drugoj školi, a prestanka rada u ovoj školi. 

Gradsko vijeće Orašje dalo je prethodnu sug-
lasnost na Odluku o pristupanju dodjeli konc-

esije gospodarskom subjektu „G.M.C. BiH“ d.o.o. 
Orašje, a sjednica je završila usvajanjem Izvješća 
o radu Doma zdravlja Orašje za 2023. godinu. 

Vijeće razmatralo osam nacrta odluka među kojima i Odluku o komunalnoj 
naknadi 

Treća redovna sjednica Gradskog vijeća 
Orašje održana je 18.12.2024. godine u 

predloženim, a zatim i usvojenim dnevnim 
redom od 13 točaka. Vijećnici su usvojili Iz-
vod iz zapisnika sa 1. sjednice Gradskog 
vijeća, prošli kroz vijećnička pitanja i inicijative 
a zatim raspravljali o osam nacrta odluka. 

Općinsko vijeće Orašje je još 2003. go-
dine donijelo Odluku o komunalnom redu 

koja je više puta mijenjana. Zbog velikog broja 
promjena u nacrtu je predložena nova Odluka. 

Najveće promjene odnose se na postupanje 
korisnika komunalnih usluga sukladno Zakonu, 
a što će se osigurati povećanjem nadzora, jas-
nim razgraničenjem nadležnosti te evidentiranja 
prekršaja i prekršitelja, te poduzimanje kore-
ktivnih mjera s ciljem osiguranja kvalitetnog 
komunalnog reda na području Grada Orašja. 

Grad Orašje primjenjuje Odluku o općinskim 
pristojbama kojom su propisani visina, način 

plaćanja, oslobođenja od plaćanja, povrat pris-
tojbe i druga pitanja koja se reguliraju gradske 
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upravne i administrativne pristojbe za troškove 
postupka, spise i radnje u Gradu Orašju. S obzi-
rom da je došlo do promjene određenog broja 
zakonskih i podzakonskih propisa, neke od 
odredbi spomenute Odluke je potrebno uskla-
diti sa zakonom, dok su neke postale nevažeće. 
Zato je Gradskom vijeću predložena nova Od-
luka o gradskim pristojbama u obliku nacrta. 

Stupanjem na snagu Zakona o stvarnim 
pravima 2013. godine, došlo je do velikih 

promjena u načinu raspolaganja građevinskim 
zemljištem, utvrđivanja prava vlasništva, te 
jasno definiranje raspolaganja zemljištem, 
prodaje, dodjele sa pravom građenja i pravo 
vlasništva, te sukladno tome Grad je obvezi po-
duzeti sve zakonom propisane obveze i donijeti 
odgovarajuće Odluke. Osim svih navedenih ob-
veza i prava po propisima, nalaz revizije Ureda 
za reviziju institucija BiH, naložio je donošenje 
Odluke o građevinskom zemljištu sukladno 
navedenim propisima, tako da su vijećnici i 
ovome nacrtu raspravljali na sjednici Vijeća. 

U nacrtu je predložena i Odluka o visini 
prosječne konačne građevinske cijene po 

m2 korisne stambene površine na području 
Grada Orašja u 2025. godini. Predložena visi-
na od 1.000 KM/m2 utvrđena je sukladno pro-
pisanoj metodologiji, međutim radi potican-
ja izgradnje objekata, kako stambenih tako 
i poslovnih, proizvodnih i neproizvodnih te 
pomoćnih objekata, Gradonačelnik predlaže 
da ista bude umanjena za 50% u 2025. godini 
za sve objekte prilikom utvrđivanja naknade 
za pogodnosti građevinskog zemljišta - rente.

Rasprava je vođena i o nacrtu Odluke o ko-
munalnoj naknadi kojom se utvrđuju obveza 

plaćanja i obveznici plaćanja komunalne naknade, 
naselja i područja zona u kojima se naplaćuje 
komunalna naknada, zone i koeficijent za po-
jedine zone, mjerila za utvrđivanje visine komu-
nalne naknade, način obračuna i rokovi plaćanja, 
oslobađanja od obveze plaćanja, vođenje evi-
dencije obveznika plaćanja komunalne naknade, 
namjena i način korištenja sredstava komunalne 
naknade i druga pitanja koja se odnose na ko-
munalnu naknadu na području Grada Orašja. 

U nacrtu je predložena i prateća Odluka o vrijed-
nosti boda za utvrđivanje visine komunalne na-

knade u iznosu od 0,05 KM po metru kvadratnom. 

Općinsko vijeće Orašje je 2011. godine doni-
jelo Odluku o davanju u zakup poslovnih 

prostora koja je dva puta mijenjana. Prilikom 
primjene uočeni su određeni nedostaci, odnos-
no promijenili su se uvjeti, kao i zakonski pro-
pisi koji reguliraju ovu oblast te se pristupilo iz-
radi izmjena i dopuna iste. Kako se radi o odluci 
koja se često primjenjuje a gdje sada ima više 
izmjena, predloženo je da se izradi prijedlog 
nove odluke. Navedenim prijedlogom, u odno-
su na dosadašnju odluku, promijenjen je način 
utvrđivanja početne cijene zakupnine po m2 na 
mjesečnoj razini, na način da je sada početna 
cijena bila utvrđena u samoj odluci, a tijekom 
dužeg perioda ona je ista. Ova odredba je 
usklađena sa zakonom o stvarnim pravima, te se 
ista treba utvrđivati tijekom postupka raspisivan-
ja javnog natječaja na temelju procjene sudskog 
vještaka i stvarne cijene na području grada. 

Svih ovih sedam odluka kao i nacrt Odluke 
o granicama i zonama na području Grada 

Orašja nakon rasprave usvojeni su zaključcima 
kao dobra osnova za prijedloge odluka ali na-
kon što se provede javna rasprava o svakoj. 

Gradsko vijeće usvojilo je Odluku o planu 
parcelacije kojom se parcela u katastarskoj 

općini Orašje I. cijepa na dvije parcele kao i Odluku 
o odobravanju izdavanja bezuvjetnog bankar-
skog jamstva Grada Orašja u korist Uprave za 
indirektno-neizravno oporezivanje BiH. Sjednica 
je završila Rješenjem o razrješenju člana Nadzor-
nog odbora Javnog poduzeća „Vodovod i odvodn-
ja“ d.o.o. Orašje Vlade Stanića na osobni zahtjev. 

Gradsko vijeće
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Usvojen Proračun Grada Orašja u iznosu od 15.065.000,00 KM

Nakon što su usvojili dnevni red od devet točaka 
na svojoj 4. sjednici održanoj 31.12.2024. 

godine, Gradsko vijeće Orašje usvojilo je 
Proračun Grada u iznosu od 15.065.000,00 KM 
za 2025. godinu. U istom iznosu planirani su i 
rashodi za 2025. godinu, a podržana je i prateća 
Odluka o izvršavanju Proračuna Grada Orašja 
za 2025. godine. Prije rasprave o Proračunu 
za narednu godinu, vijećnici su prošli kroz 
vijećnička pitanja i inicijative, podržali izmjene i 
dopune Proračuna za ovu godinu, te usvojili Iz-
vod iz Zapisnika sa 2. sjednice Gradskog vijeća. 

Zaključkom je usvojeno Konačno izvješće o 
procijenjenoj šteti prozračenoj prirodnom 

nesrećom – SUŠA 2024 na području Grada 
Orašja. U Konačnom izvješću je navedeno da 
je procijenjena šteta bila 8.533,768,00 KM, 
od čega 5.590.404,00 KM šteta kod građana, 
dok se ostatak odnosi na pravne osobe. 
Utvrđeno je da nije bilo ljudskih žrtava, da nije 

bilo lakše i teže ozlijeđenih ali i da veći dio 
domaćinstava nije prijavio nastalu štetu na 
tekućoj poljoprivrednoj proizvodnji smatrajući 
da im šteta neće biti nadoknađena kao što 
je bio slučaj u nekim od ranijih godina. 7.881 
domaćinstvo je prijavilo štetu, a Gradu Orašje 
je na raspolaganju bilo samo 430 tisuća mara-
ka za pomoć u otklanjanju posljedica od suše. 

Vijećnici su zatim usvojili i Odluku o isplati 
naknade članovima gradskih Povjeren-

stava za izvršenu procjenu štete od prirodne 
nesreće „Olujno nevrijeme 2023. godine“ na 
području Grada Orašja sa posebnog transak-
cijskog računa Civilne zaštite Grada Orašja, 
a prije toga Rješenja o razrješenju i imeno-
vanju člana Gradskog izbornog povjerenstva. 

Na kraju sjednice prezentirana je in-
formacija o Izvješću o razvo-

ju Grada Orašja za 2023. godinu. 
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Gradsko vijeće imenovalo sva svoja radna tijela 

Peta sjednica Gradskog 
vijeća Orašje održana 

je s usvojenim dnevnim re-
dom od 18 točaka u Vijećnici 
5.2.2025. godine. Vijećnici 
su nakon pitanja i inicijativa, 
usvojili zaključkom Izvješće 
o radu i realizaciji Programa 
rada Gradskog vijeća Orašje 
za 2024. godinu. Vijećnici su 
u 2024. godini razmatrali 105 
točaka, od kojih je Programom 
bilo planirano 82 aktivnosti, dok 
je 23 bilo neplanirano. Usvo-
jeno je 12 općih propisa i aka-
ta, 29 pojedinačnih odluka, 9 
rješenja, 5 programa i planova, 
a na dnevnom redu bilo je i 19 
izvješća i 31 zaključak. Postav-
ljeno je 20 vijećničkih pitanja i 
inicijativa, od čega je 10 dostavljeno u pisanoj 
formi na što je bilo osam dostavljenih odgovora. 
Program rada ostvaren je u postotku od 96,47%. 

Odmah nakon toga usvojen je i Program 
rada Gradskog vijeća Orašje za 2025. god-

inu od 48 točaka, a planirane su i dvije obuke i 
stručno usavršavanje za novoizabrane vijećnike. 

Gradsko vijeće Orašje usvojilo je prijedlog 
Izvješća o provedbi Odluke o uvođenju 

godišnjeg anketiranja stupnja zadovoljstva 
građana i građanki radom Gradskog vijeća. 
Rezultati provedene ankete ukazali je 67% 
građana dobro ili vrlo dobro upoznato sa radom 
Gradskog vijeća, od čega njih 55,67% smatra 
da vijeće donosi odluke u interesu građana, 
dok njih 44,33% smatra da ne donosi, što uka-
zuje da postoji značajan prostor za poboljšanje 
rada. Više od 2/3 ispitanika izrazilo je neutralan 
ili zadovoljan stav prema radu vijećnika, dok 
je njih cca 15% nezadovoljno radom vijećnika.

U Odbor za statut, poslovnik i prop-
ise imenovani su: Saša Nedić, Nikola 

Mikić, Jelica Mašić, Amar Džafić, Marija-
na Brašnić, Danijela Šošić i Nada Mišković.

Ivana Benković, Mario Pejić, Zvonko Mikić, 
Stjepan Župarić, Borica Knežević, Dražen 

Topić i Edis Hović bit će novi Odbor za društvene 
djelatnosti i pitanja mladih, dok će Ivan Pejić, 

Alen Aljukić, Ivo Benković, Marijana Nedić i Dra-
gan Kobaš činiti Odbor za financije i proračun.

Vijeće je Rješenjem imenovalo i Odbor za 
zaštitu i unapređenje prirode i životne okoline 

u sastavu Marinko Džoić, Ahmet Beširević, Mari-
jan Dominković, Mato Kosić i Zlatko Zlatarević.

Etički odbor sastavljen je u imenima Mijo Oršolić, 
Anđelko Živković, Lejla Puran i Janja Vuković.

Komisiju za ravnopravnost spolova činit će 
Ružica Vincetić, Ivo Benković, Katarina 

Živković, Andrea Mišković i Hana Šerić, a Komis-
iju za dodjelu javnih priznanja Mato Marić, Alen 
Aljukić, Mario Babić, Ivana Oršolić i Marinko Džoić. 

U svrhu izgradnje-asfaltiranja pristupne ces-
te u ulici Vladimira Nazora u Donjoj Ma-

hali vijećnici su donijeli Odluku o utvrđivanju 
javnog interesa i potpuno izvlaštenje nad 
jednim zemljištem u ovoj Mjesnoj zajednici. 

Odlukom je ukinut status javnog do-
bra u općoj uporabi – putovi na jed-

nom zemljištu koje je vođeno kao nekat-
egorizirani put, a sada prenamijenjeno u 
kategoriju oranica/njiva u korist Grada Orašja.

Odlukom o parcelaciji zemljišta u 
katastarskoj općini Orašje I – lokaci-

ja Jug II formirana je nova građevinska 
parcela u skladu s Urbanističkim planom. 

Gradsko vijeće
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Gradsko vijeće Orašja donijelo novu Odluku o komunalnom redu

Gradsko vijeće Orašje odobrilo je prodaju 
putem izravne pogodbe kupcu J.P. Elek-

troprivreda HZHB d.d Mostar- Distribucijsko 
područje Sjever zemljište u površini od 48 m² 
za izgradnju trafostanice na „Orašje fest-u“. 

Radi usklađivanja imovinsko-pravnih odnosa 
i upisa prava vlasništva u zemljišnim kn-

jigama na poslovnim prostorima koji izvorno 
pripadaju Gradu Orašju, Vijeće je izglasalo Od-
luku u upisu prava vlasništva na dva poslov-
na prostora u prizemlju objekta u Trećoj ulici. 

Ruža Topić i Mato Živković razriješeni su dužnosti 
članova Upravnog vijeća LJZU „Ljekarna 

Orašje“ na vlastiti zahtjev iz osobnih razloga. 

Na kraju sjednice, vijećnici su dali 
suglasnost Sanji Pejić na izbor 

ravnatelja JU Centra za kulturu Orašje. 

Čak 19 točaka dnevnog reda usvojeno je 
na šestoj sjednici Gradskog vijeća Orašje 

održanoj 5. ožujka 2025. godine u Vijećnici 
Omladinskog doma. Nakon usvajanja izvoda iz 
zapisnika sa prethodne tri sjednice i vijećničkih 
inicijativa i pitanja, vijećnici su raspravljali o no-
voj Odluci o komunalnom redu kojom se uređuje 
komunalni red na cijelom području grada 
Orašja. Najveće promjene u odnosu na Odluku 
iz 2017. godine odnose se na postupanje koris-
nika komunalnih usluga, a što će se osigurati 
povećanjem nadzora, jasnim razgraničenjem 

nadležnosti te evidentiranja prekršaja i 
prekršitelja, te poduzimanje korektivnih mjera s 
ciljem osiguranja kvalitetnog komunalnog reda 
na području Grada Orašja. S obzirom na to 
da na nacrt ove Odluke nije bilo primjedbi, pri-
jedloga i sugestija u javnoj raspravi i vijećnici 
su usvojili novu Odluku o komunalnom redu. 

Nakon održane javne rasprave pred Vijećem je 
predložena i nova Odluka o davanju u zakup 

poslovnih zgrada i prostora. Navedenim prijed-
logom, u odnosu na dosadašnju odluku iz 2011. 
godine, promijenjen je način utvrđivanja početne 
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cijene zakupnine po m2 na mjesečnoj razini, 
na način da je sada početna cijena utvrđena u 
samoj odluci, a tijekom dužeg perioda ona je 
ista. Ova odredba je usklađena sa zakonom o 
stvarnim pravima, te se treba utvrđivati tijekom 
postupka raspisivanja javnog natječaja na te-
melju procjene sudskog vještaka i stvarne cijene 
na području grada. U novu Odluku su dodane i 
odredbe o mogućnosti ulaganja u sanaciju ili re-
konstrukciju poslovnog prostora tijekom trajanja 
zakupa ako je isti dugotrajan te način osiguranja 
sredstava za adaptaciju, kao i način utvrđivanja 
vrijednosti uloženih sredstava i kompenzacije. 
Propisano je i da zakupnici nemaju privilegira-
no pravo na produženje ugovora mimo proce-
dure, jer se na taj način ne osigurava jednakost 
svih, a Grad može izgubiti dodatna sredstva ako 
dolazi do povećanja prosječne cijene zakupa. 
Određene procedure dodjele i postupanja su jas-
nije definirane, a podijeljena je nadležnost suk-
ladno važećim zakonima pa je Gradsko vijeće, 
nakon rasprave, usvojilo ovaj prijedlog Odluke. 

Zaključkom je usvojen Godišnji izvještaj o 
radu Grada Orašja za 2024. godini, a zatim i 

Godišnji plan rada Grada Orašja za 2025. god-
inu koji su izrađeni u skladu s Zakonom o razvo-
jnom planiranju i upravljanju razvojem u Feder-
aciji Bosne i Hercegovine. Pred vijećnicima se 
naći na jednoj od narednih sjednica Izvještaj o 
radu Gradonačelnika i službi za upravu koji je 
puno opširniji i nije usmjeren samo na razvoj. 

Vijećnici su usvojili Izvješće o izvršenju Plana 
i programa zajedničke komunalne potrošnje 

na području Grada Orašja za 2024. godinu, a 
odmah nakon toga i Plan ZKP-a za 2025. god-
inu. Tako je Planom definirano da će u 2025. 
godini Gradu Orašju biti potrebno pola milijuna 
maraka za zajedničku komunalnu potrošnju. 
175.000,00 KM planirano je za čišćenje javnih 
površina, odvodnju atmosferskih i otpadnih 
voda s javnih površina, te održavanje neraz-
vrstanih cesta. 280 tisuća maraka na godišnjoj 
razini bit će potrebno za plaćanje javne ras-
vjete i popravke ulične rasvjete. Za održavanje 
groblja i mezarja izdvojit će se više od 40 
tisuća maraka, a predviđeni su i troškovi za 
dekoriranje ulica za Božićno-Novogodišnje 
blagdane, te troškovi kafilerijskih usluga. 

Mjesnoj zajednici Gojevići u općini Fojni-
ca bit će dodijeljen simboličan novčani 

iznos od 20 tisuća maraka u svrhu sanaci-
je i pomoći ugroženim područjima u Feder-
aciji Bosne i Hercegovine zahvaćenim pop-
lavama i klizištima u listopadu 2024. godine.

Kako je Urbanističkim planom Orašje 
predviđeno, a na terenu već postoji Grad-

sko groblje Orašje za koje nikada nije izvršena 
parcelacija niti formirana parcela, Gradsko 
vijeće usvojilo je prijedlog Odluke o parcelac-
iji temeljem kojeg će Služba za geodetske 
poslove i katastar Grada Orašja izvršiti cijepan-
je parcele i provesti u katastarskom operatu. 

Sukladno na sjednici usvojenoj Odluci o 
prodaji gradskog građevinskog zemljišta 

u stambenom naselju Jug II putem javnog na-
dmetanja – licitacije, Grad Orašje prodat će 
dvije građevinske parcele za izgradnju kuća 
i to jednu od 678 kvadrata i jednu od 747 
kvadrata po početnim cijenama od 50 mara-
ka po kvadratu. Gradonačelnik je zadužen 
da raspiše javni natječaj po ovoj Odluci. 

Udruzi privatnih poduzetnika Orašje bit će 
dodijeljen jedan poslovni prostor u vlasništvu 

Grada Orašja na korištenje bez naknade na 15 
godina, odlučilo je Gradsko vijeće Orašje, dok 
je Upravi za indirektno-neizravno oporezivanje 
dodijeljen dodatni prostor u zgradi Centra za 
poduzetništvo gdje je Uprava već ranije smještena.

S obzirom na to da su dva člana Upravnog 
vijeća Ljekarske zdravstvene ustanove 

Ljekarna Orašje podnijela ostavku iz osobnih 
razloga, a treći član iz predstavnika stručnih 
djelatnika ustanove uskoro odlazi u mirovinu, 
Gradsko vijeće Orašje donijelo je Odluku o raspi-
sivanju Javnog natječaja za izbor i imenovanje 
članova Upravnog vijeća LJZU Ljekarna Orašje. 

U Etički odbor imenovan je vijećnik 
Nikola Mikić, a u Odbor za statut, 

poslovnik i propise vijećnik Joso Živković. 

Do kraja sjednice Vijeće je usvojilo Izvješće 
o radu Općinskog pravobraniteljst-

va u Orašju za prošlu godinu i Izvješće o 
provedbi Odluke o uvođenju godišnjeg an-
ketiranja stupanja zadovoljstva građana i 
građanki javnim i administrativnim uslugama. 

Gradsko vijeće
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Gradonačelnik

Orašje: Sastanak gradonačelnika i načelnika iz Županije Posavske s Savezom 
općina i gradova Federacije BiH

Gradonačelnik Gra-
da Orašja Marijan 

Oršolić bio je domaćin 
sastanka s načelnikom 
Općine Domaljevac-
Šamac Stjepanom Piljićem, 
načelnikom Općine Odžak 
Anesom Osmanovićem i 
predstavnicima Saveza 
općina i gradova Feder-
acije Bosne i Hercegovine 
predvođenih direktoricom 
Vesnom Travljanin. Svrha 
sastanka održanog u Gradu 
Orašju bila je priprema pri-
jedloga kandidata za organe 
i tijela Saveza s područja 
lokalnih jedinica Županije 
Posavske, a koji će biti veri-
ficirani na Izbornoj Skupštini 
Saveza. Dogovoreno je da će prijedlog za člana Predsjedništva Saveza biti Marijan Oršolić, za 
člana Komisije za ekonomski razvoj i financije Anes Osmanović, a Stjepan Piljić za člana Komisije 
za međunarodne veze, suradnju i europske integracije. I za ostale četiri komisije u koje posavske 
jedinice lokalne samouprave imaju pravo članstva dogovoreni su prijedlozi kandidata i kandidatkinja.  

Domaljevac: Koordinacijski sastanak 
dužnosnika 

U Općini Domaljevac-Šamac održan je 24. po 
redu Koordinacijski sastanak dužnosnika 

HDZ-a BiH s načelnicima, gradonačelnicima 
te predsjednicima županijskih Vlada, uz sud-
jelovanje visokog izaslanstva iz Republike Hr-
vatske, uključujući ministricu zaštite okoliša i 
zelene tranzicije Mariju Vučković te državnog ta-
jnika Središnjeg državnog ureda za Hrvate izvan 
RH Zvonka Milasa. Grad Orašje predstavljao je 
gradonačelnik Marijan Oršolić. Na sastanku su 
razmatrane teme vezane za aktualnu političku 
situaciju u BiH, europski put BiH te suradnja s 
Vladom Republike Hrvatske u svim strateškim 
pitanjima. Poseban naglasak stavljen je na pro-
jekte koji jačaju infrastrukturu i povezanost općina 
i županija, kao i na pružanje pomoći prostorima 
stradalima u nedavnim poplavama. Istaknuta je 
i važnost snažne suradnje s Vladom Republike 

Hrvatske, koja nastavlja biti strateški partner u 
ostvarivanju razvojnih i europskih ciljeva BiH.
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Gradonačelnik darovao prvo rođeno dijete s područja Grada 

Gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić 
u svom novom mandatu odlučio je uvesti 

praksu darivanja prve rođene bebe u Novoj go-
dini s područja grada Orašja. Odluku o darivanju 
s tisuću maraka uručio je majci Magdaleni Pejić 
iz Matića za koju je organizirao prijem u zgra-
di Grada. Prva beba s područja grada Orašja 
u 2025. godini rođena je 3. siječnja u Slavon-
skom Brodu u obitelji Pejić koja živi u Mjesnoj 
zajednici Matići. Djevojčica Lena bila je teška 
3,5 kile, a dugačka 52 centimetra, i drugo je 
dijete u ovoj obitelji. Rođena je na carski rez, 
zdrava je i raste bez problema, kazala je u 
razgovoru s Gradonačelnikom majka djeteta. 
Uz ovih 1.000,00 KM, Grad Orašje u redovnoj 
proceduri doznačit će jednokratnu novčanu 
pomoć ovoj obitelji po Odluci Gradskog vijeća za 
rođenje djeteta, koja od Nove godine za drugo 
dijete iznosi 2.000,00 KM. Zanimljivo je da ma-
jka prve rođene bebe u 2025. godini Magdale-

na Pejić dolazi iz velike obitelji iz Boka čijoj je 
sestri 2009. godine kum na krštenju bio tadašnji 
općinski načelnik Đuro Topić koji je imao prak-
su biti kum sedmom rođenom djetetu u obitelji. 

Gradonačelnik kod ministra Radića o lokalnoj cestovnoj infrastrukturi 

U Ministarstvu prometa, veza i zaštite okoliša 
Županije Posavske održan je radni sastanak 

ministra Pere Radića s gradonačelnikom Grada 
Orašja Marijanom Oršolićem, načelnikom Općine 
Odžak Anesom Osmanovićem i načelnikom 
Općine Domaljevac-Šamac Stjepanom Piljićem. 
Cilj sastanka bio je upoznavanje s Planom i 
Programom održavanja, zaštite, rekonstrukcije, 
izgradnje, i obnove javnih cesta za 2025.godinu. 
Ministar Radić je napomenuo da se planiraju ak-
tivnosti u skladu s materijalnim okvirima, odnos-
no planiranim namjenskim sredstvima namijen-
jenim za financiranje poslova na regionalnim 
cestama Županije Posavske i ostalim javnim 
cestama u skladu s odlukama Vlade Županije 
Posavske. Ukupna financijska sredstva namijen-
jena za izvršenje planiranih poslova na regional-
nim i lokalnim cestama iznose 2.620.000,00 KM, 
od čega je 720.000,00 KM planirano za izvršenje 
svih poslova održavanja regionalnih cesta. Za 
rekonstrukciju, izgradnju i obnovu regionalnih 
planirana su sredstva u visini od 400.000,00 KM 
dok je za rekonstrukciju, izgradnju i obnovu loka-

lnih cesta osigurano 1.200.000,00 KM. Preostala 
sredstva u visini od 300.000,00 KM namijenjena 
su, izradu projektne i druge tehničke dokumen-
tacije i stručno-tehnički nadzor kod implement-
acije poslova rekonstrukcije i izgradnje regional-
nih cesta i lokalnih cesta kao i za sufinanciranje 
projekata odobrenih od strane viših razina vlasti.

Gradonačelnik
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Projekti

U realizaciji 4 projekta koje financira Federalno ministarstvo prostornog uređenja 

Frima Galax-niskogradnja iz Brčkog započela 
je radove na samostanskom parkiralištu sa 

jugozapadne strane Franjevačkog samostana 
u Tolisi. Ugovor za izvođenje radova „Rekon-
strukcija parkirališta za osobna vozila jugoza-
pad“ zaključen je s Gradom Orašje na iznos 

od 409.403,22 KM po provedenom postupku 
javne nabave. Rekonstrukcija parkirališta, uz 
pripremne zemljane radove, podrazumijeva i as-
faltiranje ove strane parkinga. Novac je osigura-
lo Federalno ministarstvo prostornog uređenja. 

Galax-niskogradnja iz Brčkog bila je i najpo-
voljniji ponuđač u postupku javne nabave 

za rekonstrukciju i produženje ceste ulice Mari-
jana Vidića u Vidovicama. Ugovor je potpisan na 
iznos malo manji od 76 tisuća maraka, a naredni 
korak je uvođenje izvođača radova u posao. 

Federalno ministarstvo prostornog uređenja 
financira dva projekta utopljavanja na 

području grada Orašja: utopljavanje zgrade 
dječjeg vrtića Pčelica s firmom Porobić gradn-
ja iz Ugljare u iznosu od 45 tisuća maraka, te 
utopljavanje zgrade Doma kulture u Tolisi kroz 
ugradnju toplotne pumpe u iznosu od 38 tisuća 
maraka s Obrtom Dominković Donja Mahala. 

Gradi se 33.,35., i 36. ulica u Orašju

Privode se kraju radovi na izgradnji 
Tridesettreće, Tridesetpete i Tridesetšeste 

ulice u Orašju, koje financira Federalno ministar-
stvo prometa i komunikacija. Grad Orašje je pro-
veo postupak javne nabave i sklopio ugovor s 
firmom Dejokop iz Boka za realizaciju izgradnje 
ovih triju ulica u vrijednosti od 437.456,86 KM. 
Uz ulice gradi se i pješačka staza što podra-
zumijeva ugradnju ivičnjaka, i nasipanje i nabi-
janje kamenim materijalom. Ovim ugovorom nije 
predviđeno asfaltiranje tih ulica, ali to je svaka-
ko projekt Grada Orašja za narednu godinu. 
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Federalna ministrica Andrijana Katić i ministar RH Oleg Butković razgovarali o 
izgradnji autoceste Tuzla-Orašje

Ministrica prometa i komunikacija Federacije 
BiH Andrijana Katić je zajedno sa predsje-

dateljem Doma naroda Parlamentarne skupštine 
Bosne i Hercegovine dr. Draganom Čovićem 
održala sastanak sa ministrom mora, prometa 
i infrastrukture Republike Hrvatske Olegom 
Butkovićem Butkovićem. Na sastanku u Zagrebu 
razgovaralo se o dosadašnjim aktivnostima vez-
anima za razvoj cestovne i zračne infrastrukture, 
a koji su od zajedničkog interesa obaju zemal-
ja. Iz područja cestovne infrastrukture jedna od 
tema sastanka bila je razmjena informacija veza-
no za planove izgradnje autoceste Tuzla-Orašje, 
sa strane Bosne i Hercegovine, odnosno Feder-
acije Bosne i Hercegovine, te planove Repub-
like Hrvatske za dogradnju postojeće državne 
ceste D55 na razinu četverotračne ceste, od 
čvora Županja na autocesti A3 do međudržavne 
granice na rijeci Savi u Orašju. Za Grad Orašje 

Projekti

45 tisuća eura za izgradnju Bine na Orašjefestu 

Ministarstvo prostornog uređenja, graditeljstva 
i državne imovine Republike Hrvatske dodi-

jelio je 45.000,00 eura financijske potpore za sufi-
nanciranje izgradnje Bine u Gospodarsko-sport-
sko-kulturnom centru Orašjefest. Bina odnosno 
vanjska polunatkrivena pozornica služit će za 
održavanje koncerata, priredbi i drugih događaja 
u ovom kompleksu koji je u izgradnji. Svečanost 
dodjele ugovora u okviru Programa pomoći Vlade 
Republike Hrvatske za povratak Hrvata u Bosnu 
i Hercegovinu održana je u Vitezu. Ukupno je 
dodijeljeno 119 ugovora vrijednih 2.531.500,00 
eura, čime se nastavlja dugogodišnja prak-
sa Vlade Republike Hrvatske usmjerena na 
jačanje opstojnosti hrvatskog naroda u Bosni i 
Hercegovini. Ugovori obuhvaćaju projekte ob-
nove infrastrukture, potpore gospodarskim ak-
tivnostima, kulturnim, obrazovnim i vjerskim 
ustanovama, kao i socijalnim programima. Pro-

gram, koji se kontinuirano provodi od 2001. 
godine, ima ključnu ulogu u stvaranju održivih 
uvjeta za život Hrvata u Bosni i Hercegovini.

ovaj projekt je od velikog značaja jer bi se ovime 
otvorila perspektiva direktnog spajanja regije 
Tuzle i Posavine na autocestu A3 u Hrvatskoj. 
Dogovoreno je da se intenziviraju aktivnosti 
po ovom pitanju, a kako bi se došlo do konk-
retnog i planskog rješenja kontaktne točke ovih 
prometnica, a u cilju efikasne implementacije.  
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Ulcinj: Sastanak Zajedničkog savjetodavnog odbora na prekograničnom 
projektu Orašja, Vinkovaca i Ulcinja

U crnogorskom gradu Ulcinju održan je drugi 
sastanak Zajedničkog savjetodavnog odbo-

ra prekograničnog projekta zelene tranzicije pod 
nazivom “Poboljšanje infrastrukture za upravl-
janje otpadom i integracija kružne ekonomije za 
održivi razvoj Ulcinja, Vinkovaca i Orašja” na ko-
jem je bio nazočan i gradonačelnik Grada Orašja 
Marijan Oršolić. S kolegama načelnikom Ulcinja 
Genecijem Nimanbeguom, gradonačelnikom 
Vinkovaca Ivanom Bosančićem i ostalim 
članovima Zajedničkog savjetodavnog odbora 
razmatrao je Izvještaj za 1. period projekta, te 
pregled planiranih aktivnosti za 2. period, a bilo 
je govora i o upravljanju projektom te financi-
jama. Cijeli projekt traje 30 mjeseci počevši od 
polovine srpnja 2024. godine. Vrijednost je 1,5 
milijuna eura, 85% sufinanciran je iz fondova Eu-
ropske unije, a ostalih 15% financiraju gradovi. 
Nositelj je Grad Orašje, dok su Grad Vinkovci i 
Općina Ulcinj iz Crne Gore partneri u projektu. U 
Vinkovcima će, kroz projekt, biti postavljena 43 

podzemna spremnika za otpad na 14 lokacija, a 
Ulcinj će dobiti kombinirani bager za održavanje 
njegovog odlagališta. U Orašju će biti izgrađeno 
i spremljeno reciklažno dvorište te četiri po-
lupodzemna kontejnerska spremnika za otpad.

Završio projekt PIPLS

Na završnoj konferenciji u Sarajevu Projekta 
unapređenja efikasnosti lokalnih usluga 

(PIPLS) u Bosni i Hercegovini, kojeg financira 
Švedska, a implementira Razvojni program 
Ujedinjenih nacija (UNDP) u BiH, sumirani su 
postignuti rezultati te su se razmotrile buduće 
perspektive. Projekt PIPLS je imao za cilj unap-

rijediti pristup ključnim javnim uslugama kroz 
bolje upravljanje i povećanje ulaganja u lokalnu 
infrastrukturu. Jedan od najvažnijih rezultata pro-
jekta je uspostavljanje sustava za efikasno up-
ravljanje imovinom u jedinicama lokalne samou-
prave (JLS). Kroz ovaj projekt, 238 praktičara 
je uspješno završilo program obuke za upravl-
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janje imovinom, a izrađen je i prvi sveobuhvatni 
Priručnik za uspostavljanje sistema za efikasno 
upravljanje imovinom u BiH. Zahvaljujući ovim 
naporima, 18 JLS je uspostavilo sistem za efi-
kasno upravljanje imovinom, dok je razvijen alat 
za prikupljanje podataka o imovini koji je imple-
mentiran u 14 JLS. Uz to, projekt je značajno do-
prinio racionalizaciji javne potrošnje. Identificiran 
je potencijal za uštede i povećanje prihoda na 
nivou 15 partnerskih JLS, a pružena je tehnička 
pomoć za jačanje sustava internih kontrola. 
Kroz različite programe obuke, 131 praktičar 

je unaprijedio svoje vještine u oblasti financi-
jskog upravljanja, kontrole, upravljanja rizicima 
i javnih nabavki. Također, izrađen je Priručnik za 
javne nabavke za JLS, a Agenciji za javne na-
bavke BiH pružena je tehnička pomoć pri izradi 
Strategije za javne nabavke 2024 – 2028, koja 
je usvojena od strane Vijeća ministara BiH. Pro-
jekt je također podržao konkretne intervencije 
u cilju unapređenja javnih usluga. Pružena je 
podrška za 10 najuspješnijih partnerskih JLS u 
implementaciji prioritetnih infrastrukturnih inter-
vencija, čija ukupna vrijednost iznosi više od 3,3 

milijuna KM. Ove intervencije su unaprijedile in-
frastrukturu za pružanje javnih usluga za više od 
180.000 direktnih i 90.000 indirektnih korisnika. 

Grad Orašje je, uz financijsku pomoć pro-
jekta, obnovio cestu u ulici Oslobođenja u 

Matićima, kao i pješačke staze u dijelovima Treće 
i Osme ulice. Na završnoj konferenciji u Sarajevu 
Grad Orašje predstavljala je koordinatorica pro-
jekta za Grad Andrijana Dujmenović. Također, 

pripremljeni su projekti i studije izvodljivosti za 10 
velikih projekata, ukupne vrijednosti više od 150 
milijuna KM, te su usvojene četiri razvojne strate-
gije za općine Ilidža, Mostar, Odžak i Orašje.

Projekt PIPLS je značajno doprinio 
unapređenju efikasnosti i transparent-

nosti lokalnih usluga, što će dugoročno ko-
ristiti građanima Bosne i Hercegovine.

U tijeku izgradnja objekta Gradske vijećnice u Orašju - 1. faza

U središtu grada u tijeku je implementacija 
projekta „Izgradnja višenamjenskog objekta 

za obavljanje javnih djelatnosti grada Orašja – 
I. faza“. Ovaj projekt sufinancira Ministarstvo 
rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne 
politike Republike Hrvatske. Grad Orašje je pro-
veo postupak javne nabave i sklopio ugovor s 
firmom Rasimgradnja d.o.o. Gradačac u vri-

jednosti 537.896,96 KM. Ministarstvo rada, mi-
rovinskog sustava, obitelji i socijalne politike Re-
publike Hrvatske sufinancira ove radove putem 
projekta potpore Hrvatima u Bosni i Hercegovini 
u svrhu socijalnog razvoja lokalne zajednice u 
vrijednosti 50.000,00 eura. Izgradnjom suvre-
menog višenamjenskog objekta za obavljanje 
javnih djelatnosti Grada Orašja, Grad će imati 

Projekti
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na raspolaganju gradsku vijećnicu, konferenci-
jsku dvoranu, gradski arhiv i centar za socijalni 
rad. Građani će imati  na raspolaganju više uslu-
ga na jednom mjestu, te će njegovom realizaci-
jom biti  riješen niz problema sa kojima se Grad 
susreće. Arhitektonsko-urbanističko rješenje 
ovog višenamjenskog objekta predstavlja objekt 
uklopljen u okoliš, moderne forme uz upotrebu 
suvremenih i ekološki prihvatljivih materijala.

Dječje igralište u MZ Donja Mahala stavljeno u funkciju, 
Grad Orašje financirao izgradnju 

Gradonačelnik Orašja Marijan Oršolić nazočio 
je otvorenju dječjeg igrališta, izgrađenog u 

Mjesnoj zajednica Donja Mahala u Školskoj ul-
ici ispred stadiona NK Dinamo koji je bio idejni 
začetnik ovoga projekta. Ukupna vrijednost pro-
jekta, zajedno s radovima i opremom iznosi oko 
60.000,00 KM, a kompletna novčana sredstva 
osigurao je Grad Orašje. „Svjedoci smo da je 
projekt odlično prihvaćen od djece, ali i od strane 
njihovih roditelja, a uz to će igralište zasigurno 
doprinijeti i ljepšem urbanom izgledu ovoga di-
jela naselja. Zadovoljni smo kvalitetom radova 
na izgradnji igrališta, a kako bi zaokružili cjelinu 
i kompletirali projekt, u narednom periodu plan-

iramo osvijetliti igralište, postavljanjem dva ili tri 
električna stuba s rasvjetom. Igralište će u ljetnom 
periodu u večernjim satima biti mjesto okupljan-
ja mještana Donje Mahale, gdje će njihova djeca 
rado dolaziti, jer upravo je njima i namijenjeno“, 
rekao je gradonačelnik Orašja Marijan Oršolić. 
Završetkom radova i otvaranjem igrališta, jedna-
ko su zadovoljni i u NK Dinamo. Predsjednik klu-
ba Stjepan Vincetić ističe da su duže vremena 
razmišljali kako da popune prostor između ceste 
i prostorija koje su u sklopu tribina. "Projekt smo 
predstavili gradonačelniku Marijanu Oršoliću koji 
ga je prihvatio, donekle izmijenio i na koncu ura-
dio bolje nego što smo tražili. Ovaj projekt je od 
obostrane koristi za klub i naše mještane. Mlade 
obitelji imaju mogućnost dovesti djecu u igraonu 
na otvorenom, a na nama je da mališane jače 
vežemo uz klub, čija je budućnost upravo na 
ovoj djeci. Klub se angažirao oko postavljanja 
zaštitne ograde i uređenja zelene površine, tako 
što smo uz pomoć županijskog ministarstva pol-
joprivrede posadili drveće i posijali travu. Raduje 
nas da je gumirana podloga urađena profesion-
alno, a igračke i sprave su atestirane kako bi se 
izbjegle bilo kakve ozljede“, rekao je Vincetić.
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Projekti

Rekonstrukcija pješačkih staza u dvije najprometnije ulice u centru Orašja osim što je doprinijela 
urbanijem izgledu grada, donijela je dodatnu sigurnost za sve pješake koji se kreću Trećom 

i Osmom ulicom. “Glavni cilj nam je bio da djecu i pješake sklonimo sa ceste. Rekonstruirani su 
dijelovi staze u Trećoj i dijela staze u Osmoj ulici, pješaci sada imaju uređenu stazu, sklonjeni 
su sa kolovozne konstrukcije i što je najvažnije mogu se sigurnije kretati. Projekt je efikasno iz-
veden, izvođači su ispunili zadatak i rekonstrukcija je urađena na vrijeme, tako da sve skupa 
sada dobro izgleda.”, kaže Vlado Stanić, pomoćnik gradonačelnika za infrastrukturu i investicije.

Bolji pristup Radio postaji Orašje

Pješačke staze u Orašju i dio ceste u prigradskom naselju Matići rekonstruirani su kroz Projekt 
unapređenja efikasnosti lokalnih usluga u Bosni i Hercegovini (PIPLS) koji financira Švedska, a 

implementira i sufinancira Razvojni program Ujedinjenih nacija u Bosni i Hercegovini (UNDP BiH), 
uz podršku tri kantona i 22 jedinice lokalne samouprave (JLS). Osim što je olakšala kretanje svim 
sudionicima u prometu, nova pješačka staza pozitivno je uticala i na uposlenice i uposlenike Radio 
postaje Orašje koji direktno s nje ulaze u svoje prostorije u Osmoj ulici. Direktorica i glavna i odgovorna 
urednica Radio Postaje Orašje Nada Koturić kaže kako je intervencija vrlo korisna, kako sigurnosno, 
tako i u svakom drugom smislu: “Grad Orašje je koncipiran tako da su sve ulice pod 90 stupnjeva, i 
jako je bitan taj sigurnosni aspekt. Svaka ulica koja se presvuče novom asfaltnom trakom, svaki novi 
metar pješačke staze, povećavaju sigurnost. Velika je frekvencija prometa i pješaka, a prije svega 
učenika. Tu su osnovna škola, srednje škole, vrtić, velika je gužva. Kad god se dešava neka inter-
vencija na pješačkim stazama to nailazi na veliko odobravanje građana, naših slušatelja koji neri-
jetko hvale te intervencije. Onaj tko to radi – radi dobru stvar, jer je ovo mali prostor uz rijeku Savu, 
i kad god se radi nešto što povećava sigurnost to je za svaku pohvalu”, kaže Nada Koturić, ističući i 
novi izgled dobiven rekonstrukcijom: “Uz sve je naravno važan i estetski element. Ranije je sa star-
om kolničkom trakom ulaz u radio bio jedna ružna slika, a sada sve skupa instituciji daje službeniji 
i ljepši izgled, i ljepše se osjećaju svi naši gosti koji nam sada dolaze preko nove pješačke staze”. 

Sigurnija djeca, manje briga za roditelje

Novinarka Radio postaje Orašje Mira Živković posebno naglašava značaj rekonstruk-
cije sa sigurnosnog aspekta: “U ovoj zgradi je uz naš radio smješten i Centar za kul-

turu Orašje sa knjižnicom, a ovo je iznimno prometna i frekventna ulica s puno automobi-
la, biciklista i pješaka. Izuzetno je važna ova pješačka zona za sigurnost svih, a posebno onih 
najmlađih koji dolaze u Gradsku knjižnicu, kao i nas uposlenih na radiju i naših posjetitel-
ja. Uz sigurnost, sve što je ovdje urađeno i što vidimo uljepšalo je sliku samog grada Orašja.”

Dražen Topić, predsjednik Školskog odbora Osnovne škole “Orašje” kaže kako su reakcije roditel-
ja i uposlenika na nove pješačke staze pozitivne: “Izgradnjom i uređenjem pješačke staze djeca 

su svakako sigurnija, jednostavnije im je kretati se i ne moraju izlaziti na kolovoz na kojem bude 
gust promet. Roditelji su zadovoljni jer vode brigu i važna im je sigurnost njihove djece, a neki 
nastavnici dolaze pješice, tako da je uz sigurnost djece sada i njima sigurnije dolaziti na posao.”

PIPLS: Obnovom pješačkih staza u Orašju i 
saobraćajnice u Matićima postignuta veća sigurnost za sve
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Osim pješačkih staza, kroz projektnu intervenciju u okviru PIPLS Projekta rekonstruirana je i 
cesta u prigradskom naselju Matići, čime su riješeni neki od dugogodišnjih problema s ko-

jima su se stanovnici ovog mjesta susretali. Dio ceste koji vodi do centra naselja i osnovne škole 
rekonstruiran je kroz raniju intervenciju, dok je sada završeno i preostalih 300 metara puta. 

Novi asfalt nakon više od 20 godina

“Produženjem ove ceste u Matićima dobivena je sigurnost za sve, posebno za djecu, ulica je 
proširena i sada se dva auta mogu bez problema mimoići. Nema više rupa, pa je samim tim 

put sigurniji za promet,  dobro je urađena drenaža, voda se više ne zadržava na putu pa nema 
lokvi, i sve ide u boljem smjeru”, kaže Nikola Mikić, predsjednik Mjesne zajednice Matići, 
dodajući kako je sada čitavo mjesto obuhvaćeno kvalitetnom saobraćajnicom, što će doprini-
jeti njegovom daljnjem razvoju: “U ovom dijelu nije se radilo više od 20 godina ništa, i stanovn-
ici najudaljenijeg dijela sela napokon imaju kvalitetan i siguran pristup kućama. Sada je selo 
pristupačnije, i mogu se graditi nove kuće. Ovim su stvoreni i preduvjeti da se Matići mogu spo-
jiti saobraćajnicom sa mjestom Bok, čime bi se stanovnicima tog kraja olakšao pristup Orašju.”

Rukovoditeljica Službe za upravljanje razvojem Grada Orašja Andrijana Dujmenović 
kaže kako je projekat ispunio svoj cilj, i osim dijela koji se odnosi na rekonstruk-

ciju pješačkih staza i ceste, donio velika unaprjeđenja u oblasti upravljanja imovinom.

Velika unaprjeđenja u oblasti upravljanja imovinom

“Grad Orašje zadovoljan je sudjelovanjem u PIPLS Projektu, koji je uz značajan strateški dio, um-
nogome i ‘pravni projekat’. Unaprijedili smo sustav za strateško upravljanje javnom imovinom, opti-

miziranje javne potrošnje i naravno poboljšali i unaprijedili javnu infrastrukturu. Izrađene su pješačke 
staze u Gradu Orašju, a u naselju Matići je završena cesta. Ovaj projekat kod nas je specifičan po tome 
što smo se nadovezali na Inicijativu za jačanje kapaciteta novoizabranih načelnika/gradonačelnika, 
koja je također dio PIPLS projekta, gdje smo ranije kandidirali izradu Strategije razvoja tadašnje 
Općine Orašje za period 2021.-2027. godine, tako da nam je puno pomoglo to što smo već imali 
izrađenu Strategiju.”, kaže Andrijana Dujmenović, naglašavajući kako je izrađen i cijeli niz implemen-
tacijskih dokumenata obaveznih zakonom, kao što su trogodišnji i godišnji plan rada: “Što se tiče ovog 
dijela, sve je izvrsno napravljeno. Urađeno je mnogo toga i na upravljanju imovinom, kao što je Plan 
upravljanja imovinom Grada Orašja 2024.-2027., Pravilnik o evidenciji nekretnina, pa odluke poput 
one o privremenom korištenju javnih površina na području Grada, tako da smo po uređenju pravnog 
okvira upravljanja imovinom ako ne prvi, onda sigurno u prvih pet najboljih lokalnih zajednica.”. 

Ilija Baotić, šef Ureda gradonačelnika, kaže kako se projektne intervencije urađene kroz 
PIPLS uklapaju u viziju unaprjeđenja i razvoja grada: “Gradonačelnikova ideja je da prom-

ijeni izgled grada Orašja i svi projekti koji će doprinijeti urbanijem izgledu grada su dobrodošli, 
pa tako i ovaj projekt kroz koji su izgrađene pješačke staze i ceste, a to je konkretni dio pro-
jekta koji je vidljiv. Sve ostalo što je došlo uz projekt, pravni dio i izrađeni dokumenti su također 
dobrodošli. Grad Orašje trenutno provodi veliki broj infrastrukturnih projekata koji će promi-
jeniti izgled grada i učiniti ga urbanim, i u sve to se uklopilo i urađeno kroz PIPLS projekat.”

Projekat unapređenja efikasnosti lokalnih usluga u Bosni i Hercegovini (PIPLS) ima za cilj unaprijediti 
pristup ključnim javnim uslugama kroz bolje upravljanje i povećanje ulaganja u lokalnu infrastrukturu.

NAPOMENA: OVAJ ČLANAK JE PREUZET SA SLUŽBENE STRANICE PROJEKTA
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Izaslanstvo iz Ulma i Novog-Ulma u posjetu Vladi Županije Posavske 
i Gradu Orašju 

Društvene djelatnosti 

Izaslanstvo iz gradova Ulma i Novog-Ul-
ma u Njemačkoj, predvođeno glavnim 

gradonačelnikom Ulma Martinom Ansbach-
erom i glavnom gradonačelnicom Novog-Ul-
ma Katrin Albsteiger posjetilo je Grad Orašje 
i Županiju Posavsku gdje su predsjednikom 
Vlade Županije Posavske Đurom Topićem i 
gradonačelnikom Orašja Marijanom Oršolićem 
razgovarali o nastavku dosadašnje suradnje ali i 
o uspostavljanju nove suradnje na području va-

trogastva. Predsjednik Vlade Županije Posavs-
ke upoznao je Izaslanstvo iz Njemačke, ko-
jeg su uz gradonačelnike činili i njihovi najbliži 
suradnici, direktor Dunavskog festivala u Ulmu 
Sebastian Rhim i novoizabrani predsjednik 
Međunarodne Paneuropske unije Pavo Barišić, 
o političkoj situaciji u Bosni i Hercegovini, struk-
turi Županije Posavske, aktualnim projektima i 
dosadašnjoj suradnji koja je započela 2014. go-
dine nakon poplava. Gradonačelnik je više go-
vorio o infrastrukturnim projektima na području 
grada Orašja ističući Poduzetničku zonu i mala 
i srednja poduzeća čiji su vlasnici iz Njemačke. 
Razgovarano je i o Dunavskom festivalu koji 

je u pripremi za narednu godinu u Ulmu i o 
mogućnostima uključenja Županije Posavske u 
program održavanja festivala. O novom ustroju 
vatrogastva na području Županije Posavske, 
o izgradnji nove zgrade Vatrogasnog doma i o 
mogućnostima nabave novog vatrogasnoga 
vozila više je govorio ravnatelj Županijske uprave 
civilne zaštite ŽP Ilija Jezidžić i to ispred gradilišta 
novog Vatrogasnog doma koje je Izaslanstvo 
posjetio. Službeni susret završio je posjetom 

Muzeju Vrata Bosne, Franjevačkom samostanu 
i crkvi Uznesenja Blažene Djevice Marije u Tolisi. 
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Pavo Barišić izabran je za novog predsjednika 
Međunarodne paneuropske unije na Općoj 

skupštini održanoj 14. i 15. veljače 2025. u Stras-
bourgu na kojoj se okupilo više od 200 zastup-
nika iz cijele Europe. Barišić je četvrti predsjed-
nik Paneuropske unije, najstarijeg pokreta za 
ujedinjenu i snažnu Europu, od osnivanja 1922. 
U radu Opće skupštine u Francuskoj sudjelovali 
su i šef Ureda Gradonačelnika Grada Orašja Ilija 
Baotić i ravnatelj Ureda za razvoj, europske in-
tegracije i borbu protiv korupcije Vlade Županije 
Posavske Marko Vukić predvođeni Izaslan-
stvom Paneuropske unije Bosne i Hercegovine 
na čelu s predsjednikom akademikom mons. 
prof. dr. Franjom Topićem. Na Općoj skupštini, 
između ostalih govorili su i hrvatski zastup-

Strasbourg: Snažna potpora iz Posavine Pavi Barišiću za izbor 
novog predsjednika Međunarodne paneuropske unije 

nici u Europskom parlamentu i dopredsjednici 
Hrvatske paneuropske unije, Davor Ivo Stier 
i Karlo Ressler, a birano je i 14 članova novog 
Predsjedništva Paneuropske unije, među ko-
jima je iz Bosne i Hercegovine izabran i Franjo 
Topić. Kao najstariji pokret za europsko jedin-
stvo, Paneuropska unija kontinuirano naglašava 
važnost mira, ljudskih prava i zajedničkih vri-
jednosti koje povezuju narode i države Europe.

Pavo Barišić, rodom je iz Posavine, Gornja Du-
bica, općina Odžak, a njegov odabir za pred-

sjednika Paneuropske unije potvrda je njegovog 
dugogodišnjeg rada, promicanja, učvršćivanja i 
ostvarivanja temeljnih europskih vrijednosti i ide-
ja kroz dosadašnje dužnosti tajnika Paneuropske 
unije i predsjednika Hrvatske paneuropske unije. 

Orašje su i ove godine posjetili Moto 
Mrazovi 

Moto klub Posavac pod supokroviteljstvom 
Grada Orašja i ove godine je organizirao 

Moto Mrazove u Orašju. Bikeri su obukli svoja 
crvena odijela i za ovu manifestaciju u funkciju 
stavili svoje dvokotačne ljubimce s kojima su se 
dovezli do gradskog parka, gdje je bio zakazan 
susret s djecom i građanima uz podjelu paketića. 
Organizator je osigurano 350 paketića, besplat-
no kuhano vino i čaj, peciva i domaće kolače, koji 

su bili izloženi na posebno uređenim štandovima 
koje su pripremile Bake Mrazice. Svojim vedrim 
duhom i raspoloženjem, u prepoznatljivim crven-
im odijelima, dočarali su i uljepšali nadolazeće 
blagdane, a djecu obradovali slatkim darovima. 
Na susret s dragim gostima stigli su i mališani 
iz vrtića, djeca iz Udruge s poteškoćama u 
razvoju, te osnovnoškolci, ali i iz dijaspore, 
koje su posebno obradovali Djeda Mrazevi.
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Društvene djelatnosti 

Svečanom sjednicom Općinskog vijeća obilježen Dan Općine Odžak

Proslava je započela polaganjem vijenaca i 
paljenjem svijeća ispred Spomen-obilježja 

poginulim braniteljima 102. odžačke HVO bri-
gade. Među izaslanstvima koja su odala počast, 
bilo je i izaslanstvo Hrvatskog narodnog sabora 
BiH predvođeno predsjednicom Federacije Lidi-
jom Bradara, uz koju su bili i federalni ministri 
Andrijana Katić i Željko Nedić. Na svečanoj sjed-
nici Općinskoga vijeća Odžak, prigodnim govori-
ma okupljenima su se obratili predsjedateljica 
Općinskog vijeća Jelica Ćubel i općinski načelnik 
Anes Osmanović, istaknuvši projekte realizirane 
u proteklom razdoblju te planove za budućnost. 
Predsjednica Federacije BiH Lidija Bradara, 
obraćajući se nazočnima kao izaslanica pred-
sjednika Hrvatskog narodnog sabora BiH dr. Dra-
gana Čovića, naglasila je važnost kontinuiranog 
praćenja projekata na lokalnoj razini, uz oslonac 
na podršku viših razina vlasti i bliske suradnje s 
prijateljskom Republikom Hrvatskom. Svečana 
sjednica je bila prigoda i za dodjelu zahvalnica, 
priznanja i povelja zaslužnim pojedincima i in-
stitucijama. Među dobitnicima povelja bili su 
i federalna ministrica prometa i komunikacija 
Andrijana Katić te ministar prostornog uređenja 

Željko Nedić, za njihov doprinos obnovi i razvoju 
općine Odžak. Nakon potpisivanja Dejtonskog 
mirovnog sporazuma i nakon razgraničenja 
dozvoljen je povratak predratnog stanovništva 
u općinu Odžak. Prvi povratnici, pripadnici 102. 
HVO brigade i policije vratili su se 8. veljače 1996. 
godine. Od tada se ovaj datum obilježava kao 
Dan Općine Odžak. Grad Orašje u Odžaku pred-
stavljao je šef Ureda Gradonačelnika Ilija Baotić. 

Maškare preuzele ulice grada Orašja

Vesela povorka šarenih maski, ples pod 
perikama i smijeh koji je odjekivao ulica-

ma Orašja, ali i u brojnim selima na području 
grada Orašja zaključio je ovogodišnja poklad-
na događanja. Šarena kostimirana povorka 
mališana iz Dječjeg vrtića Pčelica Orašje i Os-
novne škole Orašje prodefilirala je ulicama 
Orašja gdje su pokazali svoju kreativnost i maštu, 
a zauzvrat počašćeni krafnama i sokićima pod 

pokroviteljstvom Grada Orašja. I ove su godine 
u mnogim mjesnim zajednicama, ali i u školama, 
pripremljeni zanimljivi programi u kojima je do 
izražaja došla sva kreativnost i maštovitost, kroz 
kostimirane zabave. Vesele i kreativne pokladne 
zabave za odrasle, s dodjelom nagrada za 
najuspješnije maske, održane su u Donjoj Mahali 
i Matićima, te Ugljari, Tolisi, Boku i Oštroj Luci. 
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Povodom Dana žena: Predsjednica Federacije okupila poduzetnice u Orašju 

Predsjednica Federacije BiH, Lidija Bradara, 
povodom Dana žena, u Orašju je okupila 

vrijedne poduzetnice iz Županije Posavske i 
žene koje kreiraju javne politike ili su nositeljice 
dužnosti s ciljem umrežavanja, razmjene iskusta-
va i pomoći poduzetnicama iz raznih grana gosp-
odarstva ali i javne uprave. Ovakav događaj se 
prošle godine u Središnjoj Bosni pokazao kao 
dobar vid promocije ženskog poduzetništva, ali i 
kao ohrabrenje damama koje tek pokreću svoje 
biznise. Na susretu u Orašju su, uz predsjed-
nicu Bradara, sudjelovale i federalna ministrica 
okoliša i turizma Nasiha Pozder, ravnateljica Fed-
eralnog zavoda za zapošljavanje Helena Lončar, 
ravnateljica Federalnog zavoda MIO/PIO Miljana 
Glamuzina te županijska ministrica obrazovanja 
Županije Posavske Ana Andrić. Pridružile su im 
se i Adela Bebaković i Alma Imamović, pred-
stavnice Federalnog ministarstva poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva, kao i brojne poduzet-

nice iz Županije Posavske i Brčko distrikta – od 
vlasnica malih obrta i OPG-ova do voditeljica ve-
likih tvrtki i poslovnih subjekata. Na sastanku su 
predstavljeni aktualni programi poput onih nami-
jenjenih isključivo ženama nakon čega je uslije-
dio kratki izlet u Domaljevac - Šamac, gdje su 
sudionice posjetile dva uspješna poduzeća. U 
proizvodnji cvijeća Lucić d.o.o. domaćica je bila 
Slavica Lucić, dok su u tvornici sladoleda Mag-
ic Ice, koja djeluje u sklopu poduzeća YimoR 
d.o.o., sudionice dočekali vlasnik i direktor Zlatko 
Oršolić sa suradnicima. Posjete su bile prilika da 
se upoznaju s primjerima uspješnog poslovanja 
i domaćim brendovima koji osvajaju tržište. Kroz 
ovakve inicijative želi se stvoriti snažnija mreža 
uspješnih žena koje svojim radom i znanjem 
doprinose razvoju zajednice ali i poslati pozi-
tivna slika društva i dati na važnosti pozitivnim 
primjerima u trenutačno izazovnim političkim 
vremenima i izraženim negativnim vijestima.

Božićni prijam kod predsjedateljice Vijeća ministara BiH Borjane Krišto

Gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić 
i šef Ureda Gradonačelnika Ilija Baotić 

bili su u Sarajevu u Parlamentarnoj skupštini 
BiH gdje je upriličen tradicionalni Božićni pri-
jam kod predsjedateljice Vijeća ministara BiH 
Borjane Krišto. Božićni prijam okupio je bro-
jne političke i druge visoke dužnosnike, pred-
stavnike diplomatskog zbora, osobe iz svi-
jeta gospodarstva i poduzetništva, kao i druge 
zvaničnike iz Bosne i Hercegovine i regije. Pri-
jamu je nazočio i predsjedatelj Doma naroda 
Parlamentarne skupštine BiH dr. Dragan Čović. 
Prilikom obraćanja predsjedateljica Krišto upu-
tila je riječi koje podsjećaju na radosti Božića i 
pozivaju na međusobno uvažavanje, toleranciju 
i zajedništvo: “Ova godina je bila prepuna iza-

zova, svojevrsnih testova da pokažemo svoju 
zrelost, osobito onu demokratsku da tražimo 
rješenja i pravimo iskorake. Koliko se god činilo 
zahtjevnim, pokazali smo da naša domovina 
Bosna i Hercegovina može i treba ići naprijed.”  
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